

Brief CV of WONG Poh Kam 黄宝金

WONG Poh Kam is an Emeritus Professor at National University of Singapore (NUS), and was a tenured Full Professor at the NUS Business School and Professor (by courtesy) at the LKY School of Public Policy until end June, 2022. He obtained two BSc.'s, an MSc. and a Ph.D. from MIT. He has published extensively in leading international refereed journals on entrepreneurship and innovation, and was ranked among the top 2% most highly cited scholars in the world by AD Scientific Index in 2020-22. He has also consulted widely on innovation and entrepreneurship ecosystem development policies for various international agencies including the World Bank, OECD, Asian Development Bank and WIPO, various government agencies in Singapore including MTI, EDB, ASTAR, Min. of Law, MPA and IPOS, and many private corporations in Asia. He was a Fulbright Visiting Scholar at U.C. Berkeley, a visiting scholar at Stanford University, Oxford University, Korea University and GRIPS in Japan, and a Pacific Leadership Fellow at UC San Diego.

Besides his academic position, he was concurrently the Director of NUS Entrepreneurship Centre from August 2001 until July 2019, where he created or provided academic leadership for several high-impact experiential entrepreneurship education programs, including the NUS Overseas Colleges (NOC) program, the Technopreneurship Minor program for undergraduates in NUS, the NRF-funded National Lean Launchpad (LLP) Program on technology commercialization for professors and graduate students in the four leading universities in Singapore (2017-22), and the annual NUS Enterprise Summer Program on Entrepreneurship. He also advised the NUS Enterprise CEO on the strategic development of NUS Enterprise Incubator (NEI) program, including Block71 in Singapore, Indonesia, Suzhou and San Francisco. He has served on the investment committee of NUS Enterprise since its founding, and was a mentor to many tech start-ups incubated by NUS Enterprise. He initiated StartUp@Singapore, the largest annual business plan competition in Singapore (1999-2012), and the DBS-NUS Social Venture Challenge Asia, the largest annual social entrepreneurship competition in Asia (2013-18). He also initiated and co-chaired the Modern Aging Accelerator, a joint program of NUS Enterprise and Access Health (2017-18), and the Port Innovation Ecosystem Re-imagined (PIER71), a joint program of NUS Enterprise and the Maritime Port Authority (MPA) of Singapore (2018-19). He is currently a Distinguished Visiting Professor at the Asian School of Business (ASB) in Malaysia, an advisor to Nanyang Technological University (NTU) Entrepreneurship Academy on entrepreneurship education, and an advisor to Hong Kong S&T Park (HKSTP) on the Lean Launcher Program.

An entrepreneur prior to joining academia, he has been an active angel investor in tech start-ups in Singapore, Silicon Valley and China. He was the founding chairman of Business Angel Network (Southeast Asia), and is an advisor to iGlobe Partners, a global VC fund based in Singapore. He received the Public Administration Medal (Silver) Award from the Singapore Government in 2013 for his contribution to entrepreneurship education in Singapore, and the "Entrepreneur for the World" Award (Educator Category) from the World Entrepreneurship Forum in 2015. He was a board member of the Competition and Consumer Commission of Singapore (CCCS) 2016-22, and is currently a board member of B-Lab Singapore, a non-profit organization that provides certification services for Singapore-based companies that seek to become B Corps (companies for doing good).

Google Scholar Citations:

<https://scholar.google.com.sg/citations?hl=en&user=6VjxTQMAAAAJ>

Downloadable publications: <http://nus.academia.edu/PohKamWong>

AD Scientific Index Rank: <https://www.adscientificindex.com/scientist/poh-kam-wong/411346>

黄宝金的简历

黄宝金是新加坡国立大学 (NUS) 的名誉教授，在 2022 年 6 月底之前是新加坡国立大学商学院和李光耀公共政策学院的教授。他自麻省理工学院获得了学士，硕士和博士学位。他在有关创业和创新管理研究的国际领先学术期刊上发表了多篇具有影响力的文章，并被 AD Scientific Index 评为 2020-22 年度全球前 2% 的最高被引学者。他还具有为各种国际机构 (包括世界银行、经合组织、亚洲开发银行和世界知识产权组织等等)，以及许多新加坡政府机构(包括 贸易和工业部(MTI)、经济发展局、科学技术研究局(ASTAR), 法律部(ML)、海事和港务局(MPA)以及知识产权组织(IPOS) 等等) 和许多亚洲私营公司的广泛咨询经验。他曾经是美国加州大学伯克利分校的富布赖特奖访问学者和加州大学圣地亚哥分校的太平洋领导奖访问学者，以及斯坦福大学、牛津大学、瑞典皇家理工学院, 韩国大学和日本政策研究院的访问学者，

除了他的学术职位外，他还于 2001 年 8 月至 2019 年 7 月期间兼任新加坡国立大学企业(NUS Enterprise)下的创业中心主任，创建了或提供学术领导于多个具有高影响力的体验式创业教育项目，包括新加坡国立大学海外学院 (NOC)、获得新加坡国家研究基金(NRF)奖金资助的全国性大学教授和研究生精益创新训练课程(LLP) (2017-22), 以及新加坡国立大学的年度暑期创业训练营。他也是新国大企业孵化器 Block71 发展委员会的成员. 监督其国际化 (包括印度尼西亚、苏州和旧金山)的实施。他不仅担任新国大企业的种子基金投资委员会成员，也成为是新国大企业孵化的许多科技初创企业的导师。他发起了新加坡规模最大的年度商业计划竞赛 StartUp@Singapore (1999-2012 年) 和亚洲规模最大的年度社会创业竞赛(DBS-NUS Social Venture Challenge Asia)(2013-18 年)。他还发起了新国大企业和 新加坡海事和港务局(MPA)的港口创新生态系统发展(PIER71) 的联合项目(2018-19)。他目前是马来西亚亚洲商学院 (ASB) 的荣誉客座教授，南洋理工大学 (NTU) 创业学院的创业教育顾问，以及香港科技园 (HKSTP) 的精益创新训练项目顾问。

他曾经在加入学术界之前参与过科技创业活动，进而成为在新加坡、硅谷和中国科技初创企业的活跃天使投资人。他是东南亚商业天使网络 (BANSEA)的创始主席，也是总部位于新加坡的全球风险投资基金 iGlobe Partners 的顾问和有限合伙人。他于 2013 年因对新加坡创业教育的贡献而获得新加坡政府颁发的公共行政奖章（银奖），并于 2015 年获得世界创业论坛(World Entrepreneurship Forum)颁发的“世界企业家”奖（教育者类别）。他曾经是新加坡竞争与消费者委员会 (CCCS) 的董事会成员(2016-22)，目前是非营利组织 B-Lab Singapore 的董事会成员，为新加坡公司提供认证为 B Corps的服务。

谷歌学术引用：<https://scholar.google.com.sg/citations?hl=en&user=6VjxTQMAAAAJ>

可下载的出版文章：<http://nus.academia.edu/PohKamWong>

AD Scientific Index科学指数排名：<https://www.adscientificindex.com/scientist/poh-kam-wong/411346>